
PREGUNTES ••• SENSE RESPOSTA (per ara) 
•Quins dies es celebraran les Festes Majors d'Ulldecona al 1997? 
•Quan pagarà un Partit de l 'equip de Govern els 3 globus que va trencar, amb els seus cartells, 
alaplaçad'Espanya? 
• Els Serveis Municipals d'Esports i de Joventut, fonnats per gent de les Entitats, no s 'han reunit 
des de l'anterior Consistori. I, en canvi, augmenten molt el seu Pressupost. Com s'explica? 
• Es va fer un Préstec de 30 milions per pagar als proveïdors el més ràpidament possible. A 30 
de setembre, a 10 proveïdors se'ls hi devien encara factures del mes d'abril. En canvi, a un 
"espaviladillo"ja se li havien pagat les d'abril i maig. Ja sabeu quí és? Espavileu-vos ... Com ... ? 
Aneu a dir-los que també voleu que us paguen als 4 mesos ... 

APLAUDIMENTS ••• 
•un cop vistes les novetats del Programa de Festes d'enguany, sols podem mantindre la 
felicitació a l'equip de Govern, per la magnífica actuació de Quico el Célio, el Noi i el Mut de 
Ferreries. La cursa de cavalls sols va ser un èxit d'assistència de gent. I el ball de mantons per 
a majors de 60 anys no es va fer. 
• als expositors, col.laboradors i Entitats que han fet possibles la Fira i Festes de S. Lluc. 
•als quí han fet possible la magnífica "Vetllada d'ahir i d'avuí", així com a tots els artistes i 
col.laboradors. 
• al quitranament, en el moment oportú, del camí del cementiri. 
• als qui han constituït una nova Entitat, la Penya Blanc i Blava d'Ulldecona que, estem segurs, 
treballarà també pel poble. 

XIULETS ••• 
•a l'Alcalde. per negar-se a rebre a més d'una persona ... 
•a l'autor de la fotografia de l'Alcalde que va alProgran1a de Festes de Sant Lluc ... (sí, sí, la del 
"D' ") igame ... 
•al regidor que vota en contra del que diu al seu Programa ("obres menors a 150.000 ptes., 
exemptes d'impostos"). 
•als qui s 'han carregat la magnífica "Diada Gegantera" d'abans ... 
• al qui de l'equip de Govern ha fet portar dos vegades en poc temps a Remedios Cortés, pagant 
el poble ... Qui és aquest "fan" tan fanàtic? 

ENDEVINALLA 
Químanamés a l'Ajuntament? Tothom comença a tindre clar que, el qui en teoria hauria demanar, 
no mana, o no en sap, o no li deixen .. . 
Però, així com al principi, manava molt "J.M.", ara, quan està, el qui mana més sembla que és 
"J C " Qu' l h . d dir ? . .. i ens io avia e .... 
l què diran els qui escribien que mai farien Alcalde a m1 del P .P.? A lo millor, com els van pujant 
les seves partides al Pressupost... 

DIMITEIXEN ELS QUI NO HAURIEN DE DIMITIR 
Juanjo Martínez, Arquitecte municipal 

Quí era Juanjo? Un Arquitecte honest, 
treballador i bona persona 
que ha servit durant molts d'anys el nostre 
poble. Fent obres com els centres de salut i de 
jubilats. el camp de futbol, el pavelló cobert, 
parc de bombers, millores a I'Ernuta i als 
Barris. places i jardins. Però, també. sent 
l 'àrbitre de l'urbanisme local. 

Ha dinutit o l 'han enviat. .. ? O. més bé, està 
fart de tot el que allí està passant... ? 

J~jo.adéu ... 

I, més dimissions ... encara? 
Tal com van les coses, segurament. N'hi 

pot haver. inclús, alguna de molt... molt sona
da. Alguna. s 'intentarà justificar-la ... aprofitant 
el moment oportú. 

Però el que passa és que hi han més caps 
que barrets ... I que cadascú estira cap a casa ... 
I que ja lli ha qui comença a pensar, passades 
les alegries del primer moment de manar, 
que ... què dirà a la seua gent? I què els contesta 
ara, inclús. a tots els qui diuen que allò és una 
casa de ... ? 
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POESIA •.• ? 

Ulldecona 

Ulldecona ... 
a on et porten? 

Ulldecona ... 
cap a on vas? 

Paraules i més paraules 
i, aquí, tot s 'està parant. 

Qui mana més? 

Qui mana més? 
JM oJ.C. .. 

L.R.oA.Q ... ? 
JMoJ.C. .. 

J.LL. o C.H. .. ? 
res de res, 
... qui mana més? 
J.M.+J.C.=P.P. 

Sisí. (Versió l) 

Sisí... 
és molt bonica. 
Sisí ... 
sempre, Sisí. 
Sisí ... 
emperadriu. 
Sisí ... 
sempre, Sisí. 

SI, si. (Versió U) 

Sí, sí .. . 
és molt bonic, 
(i molt fàcil 
i satisfactori). 
Sí, sí ... 
sempre, sí, sí. 
Sí, sí... 
no dir mai no. 
Sí, sí ... 
sempre, sí, sí. 
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d'ULLDECONA i Barris 

BUTLLETÍ INFORMATIU DE L'AGRUPACIÓ D'ULLDECONA DEL PSC Núm. 7 - Novembre 1996 

PROBLEMES, PROBLEMES l PROBLEMES 
Problemes, problemes i problemes són tres paraules 

bastant adequades per a parlar de tot el que passa, 
succeeix i es cou al carrer Major nº 49. 

Problema, segons la definició del Diccionari de la 
Llengua Catalana de l'Institut d'Estudis Catalans (que 
finalment s'ha dignat a incloure paraules com granera 
i abadejo) és una qüestió o dificultat a resoldre o a 
aclarir. Realment, al carrer Major nº 49, això és el que 
està passant perquè les dificultats que s'han anat 
presentant al llarg del que portem d'any, encara estan 
per resoldre i aclarir. 

Hi ha hagut un bon grapat de dimissions, públiques 
o p~vades, i en molts casos encara no hi ha substituts 
i, pel que sembla, continuarà així per molt més temps. 
Tot són paraules i bones idees, tot són projectes a punt 
de començar, però en realitat, tot queda en això: 
projectes, idees i paraules. 

Als problemes plantejats no es busquen solucions, 

i d'aquesta manera es van acumulant i amuntegant 
damunt les diferents taules dels seus despatxos (i no 
són pocs!), quedant-se allí fins que potser es cansin de 
veure-ho i, d'aquesta manera, fan cap directament a la 
paperera. 

Però el que tiren són els papers, perquè els 
problemes continuen vigents, sense resoldre's, i en 
alguns casos, la majoria dels casos, es van fent cada 
vegada més grans i més grossos, i serà més dificil o 
potser ja quasi bé impossible, trobar-los una solució 
que si s'hagués buscat al moment oportú hauria evitat 
complicacions majors per a tots. 

De totes maneres, i per moltes voltes que li donem, 
els problemes al carrer Major nº 49, i en general à tota 
Ulldecona, continuaran ... fins que la persona del 
despatx més gran no sigui capaç de decidir i prendre 
decisions a l'hora i en el moment en què s'han de 
prendre. 
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ACTIVITAT MUNICIPAL 
Ple del 2 de setembre de 1996 

Va celebrar Ple l'Ajw1tament d'Ulldecona amb 12 punts. tots a proposta de l'equip de 
govern (a qui li faltava Javier Martínez que estava de vacances) i, malgrat això, el PSC vam 
votar a favor de l O, dels que cal destacar: contracte amb el recaptador, col.laboracions amb 
la Creu Roja local, Memòria valorada "dependències a la 2ª planta de l'Ajuntament", festes 
locals per a 1997: 19 març i 20 octubre i organització de dos Cursos de Formació 
Ocupacional. 

Obres a demanar al PAM de la Diputació 
Va ser en aquest Punt on el PSC vam acorralar, amb arguments, a l'Alcalde que no sabia 

què contestar. El cas és aquest: una de les tres obres que es demana és "la compra d'un solar 
per construir un magatzem municipal" i, al nostre entendre. és irregular: 
a) perquè encara que semble mentida, a l' e:q>edient ni consta el solar a comprar ni hi ha cap 
oferta econòmica del propietari actual, 
b) tampoc hi ha cap projecte ni memòria valorada, 
c) a la fitxa de finançament figuren com recursos propis 2.126.929 per 1996 i l' Interventor 
certifica que enguany no hi ha consignació. 

També ens vam abstenir a l'obra de construcció del magatzem perquè, tot i estar a favor, 
hi havia el problema del solar. 

Segueix l'escàndol del Jutjat de Pau d'Ulldecona 
Però va ser un Prec sobre el Jutjat de Pau el que va fer pujar els colors a la cara a l'Alcalde, 

que va haver d'acceptar que s 'havia equivocat. Els fets són així: Vacant la plaça de Jutge, per 
dimissió dels dos anteriors i havent-se presentat dos candidatures, en lloc de portar-ho a 
votació del Ple (com diu la Llei), l'Alcalde ho envia al Tribunal de Justícia de Catalunya dient 
"Per a major imparcialitat del nomenament, els demanaríem que fóra aqueixa Sala la que 
procedís a escollir els candidats idonis". El nostre Portaveu li va recordar el que diu la Llei 
i que ell no podia al.legar ignorància perquè el 9 d'abril d'enguany ja ho havia fet després de 
la dimissió del primer Jutge. I va afegir: "senyor Alcalde. amb les seves competències faci 
el que vulgui, que el pobleja el jutjarà ... Però no s'atreveixi a tocar-moni una de les que són 
del Ple, perquè el denunciarem." 

Altres precs 
Pere Sans va felicitar a Manel Ollé pel seu Pregó de les Festes Majors d'enguany i va 

demanar que es publiques íntegre a la Revista. Van contestar que sí. 
Manolo Vidal va dir que el primer dia els "bous de carrer" van començar sense estar tot 

acabat, perquè "algú., no es podia aguantar. I, per altra 
banda, algunes parelles, el dilluns després del Ball de 
Mantons, es van quedar sense res ... Sense resposta. 

Miquel F usté li va dir a l'Alcalde, (que s 'havia queixat 
de que tot ho veiem negre), que si fem preguntes sobre 
les Festes Majors és per tenir informació del que no 
se'ns diu. 

I pel que fa a les 13 preguntes formulades per Jaume, 
Mª Cannen. Miquel i Jordi (la majoria en relació a 
Festes). sense resposta 
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EIPSC 
denuncia la 
pèrdua d'una 
subvenció 
ULLDECONA · El grup mu
nicipal socialista a Ulldecona 
ha denunciat en un comuni
cat l'actuació de l'equip de 
govern forrr.at per CiU, el 
PP, ERC i els Independents, 
que ha provocat la pèrdua 
de la subvenció del Patronat 
de Turisme de la Diputació 
per a l'oficina local deturis
me a la vila. 

Festes Majors i 
Diada Nacional 
El PSC d'Ulldecona manifesta 
el següent: 

l) Malgrat que els actes de la 
Diada Nacional els va organitzar 
l'equip de Govern, sense con
sultar res, tot el Grup socialista 
va assistir als actes oficials. En 
canvi, de l'equip de Govern 
només ho van fer els de CiU i e l 
del PP. Ni ERC ni UGI no van 
participar. 

2) El PSC vam assistir també 
(pagant com tothom) a la festa i 
dinar de gennanor organitzat als 
Valentins. com tots els anys on. 
per cert, no va anar ningú de 
l'equip de Govern. 

3) Passades les primeres 
Festes Majors a l'agost, els actes 
de la setmana següent i la Diada, 
el PSC invita a l 'equip de Govern 
a analitzar el seu resultat ia treure 
les conclusions més adients per 
al futur. Aquest és el desig i 
proposta del PSC ... Sense 
resposta. 

Ullde.cona rep la 
visita de l'actriu 
catalana Mònica 
Randall durant 
la festa major 
ULLDECONA · La pobla
ció d'Ulldecona gau-deix 
aquests dies, a més d'uns 
dies de festa major, de la 
presència de l'actriu cata
lana Mònica Randall. L'ac
triu, que·va arribar aquest 
dimarts passat, convidada 
per una amiga seva d'Ull
decona, està aprofitant la 
seva estada a les terres del 
sud per conèixer alguns 
dels seus indrets. 

ACTIVITAT MUNICIPAL 
Ple del 4 de novembre 1996 

Després de 2 mesos, el Ple de 
l'Ajuntament d'Ulldecona amb 18 punts 
(dels quals 4 Mocions nostres, l del PP 
i l de l'equip de Govern). 

El PSC vam aprovar la majoria dels 
punts, inclús dos Mocions, una del PP 
sobre l'OCM de l'oli, demanant però 
que es corregeixi el català, i l'altra sobre 
les parades del tren (de l'equip de 
Govern). 

Modificació Ordenances Fiscals 
En contra del que deien als seus pro

grames de que baixarien els impostos, 
proposaven algwlS increments molt forts, 
als quenatros vam presentar l O esmenes 
com aquestes: 
- a les obres, no pujar el tipus del 2 al 
2,5%; i que la rebaixa que es vol aplicar 
al casc antic fóra per tots els carrers i no 
sols per als d'amplada inferior a 4,5 m; 
també es proposava l'exempció total a 
les Empreses que vagin al Polígon: i que 
les obres fins a 150.000 pts. de 
pressupost. estiguessin exemptes, 
- als ninxols que en lloc de pujar a 
85.000, es quedés en 80.000, 
- al mercat, que en lloc de pujar els de 
verdures de 1.000 a 1.250 es quedés en 
1.100, 
- i pel que fa a l 'utilització del Teatre i 
Casa de Cultura que, en lloc del l 00% i 
el 150%, els incren1ents fossin del 25%. 

L'equip de Govern va votar encontra 
de les nostres esmenes. 

Natros, en canvi, vam aprovar la 
d'escombraries i la d'obertura d'esta
bliments, ens vam abstenir a la de 
cementiris i mercats i vam votar en con
tra de la d'obres i de la del Teatre i Casa 
de Cultura. 

Pressupost municipal per a 1997 
Del Pressupost municipal'l997, de 

409 milions de ptes .. el PSC vam aprovar 
les Bases d'execució, ens vam abstenir 
al Pressupost i vam votar en contra de la 
Plantilla de personal. 

El Portayeu del PSC va recordar que 
de 1979 a 1995 (gestió PSC) el 
Pressupost Ya passar de 26 a 286 milions, 
mentre el personal real es mantenia en 
22 persones. Ara, en dos anys, ells han 
creat 5 noves places en plantilla, 
hipotecant el futur de l'Ajuntament. 

I pel que fa al Pressupost est.l 
"inflat" an1b 70 milions que no s 'han 

executat durant l'exercici de 1996, i 
amb les subvencions del PAM de la 
Diputació que no se sap per quin any 
seran. l, a més a més, no han sabut 
obtindre subvencions de la Generalitat; 
al que tant sols va poder contestar 
l'Alcalde que és època de retallades. 

Mocions del PSC 
La prin1era, sobre el Jutjat de Pau, 

era per denunciar el caos en que es troba, 
després de la dimissió de les dos 
Jutgesses, per l'actuació de l'equip de 
Govern, al deixar-les sense despatx i al 
"enxufar" una Secretària no preparada. 
l vam den1anar que no retardin més 
l'elecció de nou Jutge de Pau per culpa 
dels seus enfrontaments al presentar-se, 
en dos llistes, candidats afins a l'equip 
de Govern. 

La segona, demanant que davant la 
propera renovació del DNI de més de la 
meitat del poble d'Ulldecona sigue la 
Policia la que vingue aquí, en lloc de que 
tota la gent haigue d'anar a Tortosa o 
Amposta, sorprenentment, l'equip de 
Govern la va rebutjar dient que ja havien 
escrita la Governadora. Però van haver 
de reconèixer que la nostra era del 27 
de setembre i la de l'Alcalde del 21 
d'octubre. 

La tercera i la quarta, en canvi. es van 
aprovar per unanimitat. En una s'exigeix 
a la Generalitat que doti el nostre Parc 
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de Bombers, almenys amb 4 bombers 
professionals, a més a més dels 
voluntaris. I pel que fa al Pla de quitranat 
de caniins, es va acordar fer un estudi 
dels camins i del seu finançament, i 
portar-ho a l'aprovació del Ple. 

4 Precs del nostre Grup 
Jaume Antich, després de donar el 

condol als familiars de la darrera vícti
ma del pas de la via, va den1anar que el pas 
inferior s'obri ja d'una i es tanqui el 
perillós pas del camí Montsià. 

Pere Sans va demanar, en nom de 
molts de pagesos, que s'arregli d'una 
vegada el Punt d'aigua que hi ha a l'antic 
escorxador, que tant bon servei els fa. 

Mª Cannen Ayén va recordar que ja 
el l O d'agost el PSC va enviar una carta 
a la Generalitat, agramt el compromís 
d'arreglar el tram de la carretera des del 
riu al final del poble, exigint "el desvío" 
i demanant millorar tota la carretera (del 
nu Sénia a Vinallop). 

Manolo Vidal va demanar felicitar a 
Construccions Monllau pels premis 
Rehabitec per les obres del Castell 
d'Ulldecona i de la Casa de la Vila. 

Mª Cannen, Miquel Fusté i Jordi 
Torrent van fer preguntes tan sucoses 
com esta: Quan seran les Festes Majors 
d'Ulldecona al 1997? 
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